
P R O T O K Ó Ł  Nr XXX/2005 
 

obrad XXX sesji Rady Miejskiej  Ostrzeszów 
odbytej w dniu 24 listopada 2005 roku 

 
 
Ustawowy stan Rady Miejskiej 21 radnych, obecnych na sesji 19 radnych, tj .80,5 %. 
 
Nieobecni usprawiedliwieni: 
1. Antoni Obsadny  
2. Mieczysława Szymańska 
 
W obradach sesji uczestniczyli zaproszeni goście według załączonych list obecności 

 
 

Porządek obrad  
 

  1. Otwarcie i stwierdzenie  prawomocności  obrad  
  2. Przedstawienie porządku obrad XXX sesji Rady Miejskiej 
  3. Wybór Sekretarza obrad XXX sesji Rady Miejskiej 
  4. Przyjęcie protokołu z  XXIX sesji Rady Miejskiej   
  5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
      międzysesyjnym                  
  6. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań w poprzednim okresie, zwłaszcza 
      z wykonania uchwał Rady Miejskiej 
  7. Interpelacje i zapytania radnych  
  8. Zapytania i wnioski przewodniczących dzielnic i sołtysów 
  9. Uchwalenie Lokalnego Programu Rewitalizacji Ostrzeszowa na lata 2006 – 2015 
      (nr 213/2005) 
10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia stawek podatku od nieruchomości na 2006 rok , ustanowienia inkasentów 
          i ich wynagrodzenia oraz określenia  wzorów Deklaracji i Informacji(nr 209/2005) 
      b) określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych (nr 210/2005) 
      c) podatku od posiadania psów w 2006 roku (nr 211/2005) 
      d) wysokości stawek opłaty targowej obowiązującej na terenie Miasta i Gminy Ostrzeszów  
          (214/2005) 
      e) przyjęcia Gminy Milicz do Związku Gmin Zlewni Górnej Baryczy oraz wprowadzenia  
          zmian w Statucie Związku (nr 215/2005) 
      f) zmiany uchwały Nr X/98/2003 Rady Miejskiej Ostrzeszów z dnia 30 października 2003  
          roku w sprawie uchwalenia wieloletniego planu inwestycyjnego i wieloletniego planu           
          finansowego Miasta i Gminy Ostrzeszów (nr 216/2005) 
11. Oświadczenie w sprawie zmiany statutu spółki z o.o. Zakład Oczyszczania  
12. Informacja z działalności Społecznej Komisji Mieszkaniowej w 2005 roku 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji 
14. Sprawy różne i informacje 
15. Zakończenie 

 
 
 
 

 



Do p-ktu 1-go Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 
                         Radny Edward Sk rzypek - Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył  
                         obrady XXX sesji Rady Miejskiej i stwierdzi ł, że sesja jest prawomocna  
                         do obradowania i podejmowania uchwa ł.                      
                         Powitał przybyłych na obrady gości i radnych Rady Miejskiej.   

 
Do p-ktu 2-go Przedstawienie porządku obrad XXX sesji Rady Miejskiej       
    Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad, który radni 
                         otrzymali  z zaproszeniem na dzisiejsze obrady. 
  
Do p-ktu 3-go Wybór Sekretarza obrad XXX sesji Rady Miejskiej 
                         Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami Przewodniczący Rady zgłosił,  
                         aby  sekretarzem obrad dzisiejszej sesji został radny Sławomir Odrobinski.  
                         Radny Sławomir Odrobiński  wyraził zgodę na kandydowanie.  
                         Rada Miejska jednog łośnie (19 głosów „za”) wybrała radnego Sławomira  
                         Odrobińskiego Sekretarzem obrad XXX sesji Rady Miejskiej.  
                          
Do p-ktu 4-go Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miejskiej 
                       Radny Henryk Mackanić w imieniu nieobecnego radnego Antoniego  
                       Obsadnego – Sekretarza obrad XXIX sesji Rady Miejskiej przedstawił  
                       wniosek w sprawie przyjęcia protokół z poprzedniej sesji bez odczytania. 
                         Wniosek stanowi za łącznik do protokołu. 
                         Ponadto protokó ł był wyłożony do wglądu Radnych w pokoju nr 25     
                         Urzędu Miasta i Gminy o czym radni zostali zawiadomieni w zaproszeniu 
                         na obrady dzisiejszej sesji. 
                         Rada jednog łośnie (19 głosów „za”) przyjęła wniosek w sprawie przyjęcia 
                         protoko łu. 
 
Do p-ktu 5-go Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach                
                         podejmowanych w okresie międzysesyjnym 
                         Powyższą informację złożył Przewodniczący Rady. 
                         Informacja stanowi za łącznik do protokołu. 
 
Do p-ktu 6-go Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań w poprzednim okresie,                  
                         zwłaszcza z wykonania uchwał Rady  
                       Powyższą informację złożył Burmistrz Miasta i Gminy. 
                         Informacja stanowi za łącznik do protokołu. 
 
Do p-ktu 7-go Interpelacje i zapytania radnych 
                         Radny Adam Zawada zg łosił sprawę bezpieczeństwa pieszych szczególnie             
                         w godzinach wieczornych na ulicach i drogach w pasie, których brak jest  
                         urządzonych chodników.  W większości dotyczy to ulic i dróg powiatowych 
                         po łożonych na terenie Miasta i Gminy Ostrzeszów. Wniósł o rozpoczęcie  
                         rozmów pomiędzy władzami samorządowymi gminy i powiatu oraz  
                         odbycie wspólnych posiedzeń branżowych Komisji Rady Miejskiej i Rady  
                         Powiatu. Zaproponowa ł zapoznanie się z siecią dróg powiatowych na terenie  
                         miasta i gminy – dokonanie ich objazdu celem wypracowania wspólnego  
                         stanowiska i znalezienia kompromisowego rozwiązania tej sprawy. 
                         Zwróci ł uwagę iż po modernizacji drogi nr 11 zostanie przebudowane    
                         skrzyżowanie z ulicą Leśną – przez co ulica Lęsna stanie się ulicą bardziej  
                         ruchliwą – będzie to skrót dojazdu do ul. Powstańców Wlkp. i ul. Kolejowej. 

 



                         Radny Ryszard Dadczyński w imieniu Dzielnicy nr 5 wnioskował  
                         o ustawienie w rejonie ulic: Podnmiejskiej, Mostowej, Wiejskiej –  
                         pojemników do segregacji odpadków sta łych 

 
                         Radny Henryk Kajser sygnalizowa ł brak spójności pomiędzy załączaniem  
                         i wy łączaniem się lamp ulicznych, a porą nocy i dnia. Wnioskował  
                         o utworzenie na terenie miasta i gminy jednolitego systemu sterowania  
                         oświetleniem ulicznym. 
 
Do p-ktu 8-go Zapytania i wnioski przewodniczących dzielnic i sołtysów 
                         Nikt nie zabra ł głosu.   
            
Do p-ktu 9-go Uchwalenie Lokalnego Programu Rewitalizacji Ostrzeszowa na lata 2006   
                         2015 (nr 213/2005) 
                         Józef Czwordon – Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Gminy przedstawił  
                         projekt uchwa ły. 
                         Sta łe Komisje Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
                         pod obrady sesji.  
                         Radny Henryk Kajser zapytuje : 
                         - dlaczego wykazuje się finansowanie przez budżet gminy terenów sportowych , 
                           a nie rekreacyjnych,  

                   - jaką moc prawna ma kolejność zapisów poszczególnych zadań. 
                   Radny Edward Skrzypek wyjaśnił, że z budżetu gminy finansowany będzie  
                   plac zabaw przy kortach na ul. Sportowej.  

                         Radny Zygmunt Lizakowski zapytuje ci b ędzie ocieplane na ul. Kwiatowej 
                         (zapis na stronie 40, pkt 8). 
                         Stanis ław Wabnic wyjaśnił, że korty przy ul. Sportowej nie będą finansowane  
                         z bud żetu gminy. Na ocieplanie możemy uzyskać środki z zewnątrz. 
                         Uchwała została przez Radę Miejską podjęta j 18 głosami „za”,  

     1 „wstrzymujacy”. 
                         Uchwa ła Nr XXX/252/2005 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do p-ktu 10-go Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia stawek podatku od nieruchomości na 2006 rok , ustanowienia       
    inkasentów i ich wynagrodzenia oraz określenia  wzorów Deklaracji 
    i Informacji(nr 209/2005) 
    Józef Bukiewicz – Skarbnik przedstawił powyższy projekt uchwały. 
    Stałe Komisje Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
    pod obrady sesji. 
    Uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie (19 głosów „za”). 
    Uchwała Nr XXX/251/2005 stanowi załącznik do protokołu. 
 

                     b) określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków                 
    transportowych (nr 210/2005) 
    Józef Bukiewicz – Skarbnik przedstawił powyższy projekt uchwały. 
    Stałe Komisje Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
    pod obrady sesji. 
    Uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie (19 głosów „za”). 
    Uchwała Nr XXX/252/2005 stanowi załącznik do protokołu. 

 
 

 



                           c) podatku od posiadania psów w 2006 roku (nr 211/2005) 
    Józef Bukiewicz – Skarbnik przedstawił powyższy projekt uchwały. 
    Stałe Komisje Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
    pod obrady sesji. 
 
    Radny Marek Pohl zapytuje czy podatek od posiadania psów ma sens. 
    Nie wszyscy mieszkańcy płacą ten podatek. 
    Zgłasza wniosek o utrzymanie podatku na tym samym poziomie co dotych- 
    czas tzn. 45 zł. 
     
    Radny Jan Góra wniósł o 7 minutową przerwę w obradach. 
    Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 7 minutową przerwę w obradach. 

 
    Radny Marek Pohl zapytuje na co przeznaczane są śodki uzyskane  
    z podatku od posiadania psów. 
    Stanisław Wabnic wyjaśnił, że w I kadencji Rady Miejskiej – Urząd    
    zaopatrzył wszystkich posiadaczy psów, którzy wpłacili podatek od  
    posiadania psa w blaszane numerki dla psów. 
    Niektóre gminy stosują chipy dla psów, które po pewnym czasie 
    staja się nieczytelne. 

                               G łosowanie wniosku: „podatek od posiadania psa 45 zł” – 1 głos „za”,  
    14 „przeciw”, 4 „wstrzymujące” – wniosku nie przyjęto.  
    Uchwała została przez Radę Miejską podjęta 15 głosami „za”, 1 „przeciw”, 
    3 „wstrzymujacymi”. 
    Uchwała Nr XXX/253/2005 stanowi załącznik do protokołu. 

 
                      d) wysokości stawek opłaty targowej obowiązującej na terenie Miasta i      
                          Gminy Ostrzeszów (214/2005) 

    Józef Czwordon – Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Gminy        
    przedstawił powyższy projekt uchwały. 
    Stałe Komisje Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
    pod obrady sesji. 
    Uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie (19 głosów „za”). 
    Uchwała Nr XXX/254/2005 stanowi załącznik do protokołu. 

 
                     e) przyjęcia Gminy Milicz do Związku Gmin Zlewni Górnej Baryczy oraz           
                         wprowadzenia zmian w Statucie Związku (nr 215/2005) 

    Mariusz Witek – Zastępca Burmistrza przedstawił powyższy projekt    
    uchwały. 
    Stałe Komisje Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
    pod obrady sesji. 
    Uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie (19 głosów „za”). 
    Uchwała Nr XXX/255/2005 stanowi załącznik do protokołu. 

 
                     f) zmiany uchwały Nr X/98/2003 Rady Miejskiej Ostrzeszów z dnia 
                         30 października 2003 roku w sprawie uchwalenia wieloletniego planu       
                         inwestycyjnego i wieloletniego planu  finansowego Miasta i Gminy                     
                         Ostrzeszów (nr 216/2005) 

    Józef Czwordon – Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Gminy  
    przedstawił powyższy projekt uchwały. 
    Stałe Komisje Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

 



    pod obrady sesji. 
    Uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie (19 głosów „za”). 
    Uchwała Nr XXX/256/2005 stanowi załącznik do protokołu. 

 
                           Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 30-minutową przerwę w obradach 
                           (godzina 11 30 – 1200). 
                      
Do p-ktu 11-go Oświadczenie w sprawie zmiany statutu spółki z o.o.  
                           Zakład Oczyszczania  
                           Stanis ław Wabnic – Burmistrz przedstawił projekt oświadczenia. 
                           Sta łe Komisje Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały powyższe oświad- 
                           czenie pod obrady sesji. 
                           Radny Henryk Kajser zapytuje czy kadencyjno ść będzie od 1 stycznia 2006 r. 
                           Radny S ławomir Odrobiński zapytuje dlaczego Rada Miejska wyraża zgodę  
                           w tym oświadczeniu. Rada Miejska nie musi wyrażać zgody ponieważ nie jest  
                           to kompetencja Rady Miejskiej. Jest to kompetencja Zgromadzenia Wspól - 
                           ników.  
                           Proponuje zmianę z oświadczenia na opinię. 
                           Irena Ślęzak – Radca Prawny Urzędu Miasta i Gminy wnosi: dokument  
                           będzie nazwany „Oświadczenie” a w § 1 wpiszemy „opinia”. 
                           Radny Grzegorz Więcek stwierdza, że jeżeli dziś podejmiemy oświadczenie 
                           to od dzi ś będzie moiżna stosować zmiany w Zakładzie Oczyszczania. 
                           Radna Krystyna Sikora zapytuje  czy nowa kadencja Zarz ądu będzie  
                           od 1 stycznia 2006 roku.  
                           Radny Edward SWkrzypek – Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił,  
                           że chodzi o to, aby wszystkie spółki miały taki sam Regulamin.  
                           Nowa kadencja od 1 stycznia 2006 roku. 
                           Radny Henryk Kajser zapytuje czy Regulamin i przepisy Kodeksu Handlowego  
                           przewidują ogłoszenie konkursu na stanowisko prezesa spółki. 
                           Stanis ław Wabnic wyjaśnił, że tak. Przepisy  Kodeksu Handlowego zostały  
                           zmienione i obowiązują od sierpnia 2005 roku. 
                           Rada Miejska jednog łośnie (17 głosów „za”) przyyjęła oświadczenie. 
                           Oświadczenie stanowi załącznik do protokółu. 
                          
Do p-ktu 12-go Informacja z działalności Społecznej Komisji Mieszkaniowej w 2005 
roku 
                           Radny Marek Pohl – Przewodniczący Społecznej Komisji Mieszkaniowej 
                           przedstawił powyższą informację. 
                           Radny Henryk Kajser zapytuje czy przydzielane są mieszkania osobom, 
                           które odmówi ły kilkakrotnie zasiedlenie proponowanego mieszkania. 
                           Radny Marek Pohl wyjaśnił, że osoby takie pozostają na liście i  proponuje 
                           się im w późniejszym okresie kolejne mieszkanie. 
                           Zdaniem Przewodniczącego Komisji osoby odmawiające przydziału  
                           mieszkania winny wypadać z listy oczekujących na przydział mieszkania. 
                           Należałoby  zmienić zasady przydziału mieszkań. 
                           Radny Grzegorz Więcek zapytuje czy Tadeusz Pelc – Prezes Zakładu  
                           Gospodarki Mieszkaniowej Spó łki z o.o. jest w Komisji Mieszkaniowej  
                           przedstawicielem Zarządu spółki czy przestawicielem Burmistrza. 
                           Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że przestawicielem Burmistrza 
                           z g łosem doradczym, bez prawa do głosowania. 
                           Informacja stanowi za łącznik do protokołu. 

 



                           
Do p-ktu 13-go Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji 
                           Stanis ław Wabnic – Burmistrz wyjaśnił: 

                     - będzie spotkanie w sprawie budowy chodników wspólnie z powiatem  
                       na drogach pwiatowych,  
                     - miejsce ustawienia pojemników so segregacji śmieci w rejonie ulic:  

                             Podmiejskiej, Mostowej, Wiejskiej ustalimy z Przewodniczącym  
                             Dzielnicy nr 5,  

                     - w 90 opbwodach elektrycznych regukowanie zegarów odbywa się  
                       co dwa tygodnie lub są tofokomórki. W soboty i niedzielę kontroluję zapalanie  
                       się oświetlenia ulucznego. 
 

Do p-ktu 14-go Sprawy różne i informacje 
                           Marek Czwordon – Prezes OSP w Ostrzeszowie przedstawił Radzie Miejskiej  
                           dzia łalność Ochotniczej Straży Pożarnej w Ostrzeszowie w latach 2001 – 2005. 
                           Informacja stanowi za łącznik do protokołu.                        
                           Prezes OSP poinformowa ł Radę Miejską iż zwrócił się do Burmistrza  
                           w sprawie dofinansowania rozbudowy budynku OSP w Ostrzeszowie.  
                           Po dość długim czasie otrzymał negatywną odpowiedż od Przewodniczącego  
                           Rady Miejskiej.  
                           Dalej stwierdzi ł, że dla Rady Miejskiej niektóre tematy są niewygodne. 
                           Zarzuci ł Radzie finansowanie budowy kortów przy ul.Sportowej i oddanie  
                           terenu Ostrzeszowskiemu Stowarzyszeniu Sportowemu „Piast”.   
                           Radny Edward Skrzypek – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

                     - prosił, aby nie mówić, że dla Rady są tematy niewygodne, 
                     - przeprosił, za opóźnienie w udzieleniu odpowiedzi. 

                           Stanis ław Wabnic – Burmistrz wyjaśniłó: 
                           - gmina nie finansowała budowy kortów przy ul. Sportowej, 

                     - teren kortów jest w dalszym ciągu własnością gminy. 
 

                           Józef Czwordon – Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Gminy  
                           poinformowa ł o możliwości pozyskania środków z programu Leader Plus  
 
                           Obrady sesji opuścił radny Adam Bociąga. 
 
                           Radny S ławomir Odrobiński zwrócił uwagę, że: 
                           - należy skorzystać z programu Leader Plus, 

                     - zaprosić inne gminy do tego programu, 
                     - należy opracować programy i występować o środki z Sektorowego Programu  
                       Operacyjnego Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
                     - należałoby zachęcić inne gminy i wspólnie przystąpić do programu Leader  
                       Plus – na kolejną sesję przygotować projekt uchwały w sprawie przystąpienia 
                       do tego programu.  
                     Stanis ław Wabnic wyjaśnił, że: 
                     - po przeprowadzeniu rozmów z przedstawicielami gmin w naszym powiecie  

                             stwierdzają duży stopień trudności i nie widzą możliwości przystąpienia do  
                             tego programu,  

                     - jest wstępna akceptacja gmin: Grabowa, Mikstatu, Kraszewic i Doruchowa  
                       do utworzenia grupy dzia łania. 
                      
                     W ładysław Miszkieło – Komendant Komendy Powiatowej Policji zwrócił się  

 



                     do radnego Ryszarda Dadaczyńskiego z prośbą, aby wszystkie wątpliwości 
                     dotyczące działalności Policji wyjaśniać na miejscu, a nie na zewnątrz. 
                     Na spotkaniu z pos łem radny wręczył posłowi wycinki z gazet dotyczące  
                     dzia łalności Policji. 
 
                     Komendant między innymi stwierdził, iż radny Ryszard Dadaczyński  
                     na spotkaniu z pos łem wręczył mu wycinki z gazet dotyczące działalności 
                     Policji oraz że „też został przygarnięty przez Ostrzeszów”. 
                     Zaprosi ł radnego do Komendy celem przedyskutowania wątpliwych spraw  
                     dotyczących pracy Policji. 
                     Radny Ryszard Dadaczyński potwierdził, że przekazał artykuły  z prasy  
                     dotyczące Policji posłowi, aby dostarczył Ministrowi. 
 

                           Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że: 
                           - otrzymał podziękowanie od Marszałka Województwa Wielkopolskiego   
                             za przesłane gratulacje z okazji powierzenia stanowiska Marszałka Woje- 
                             wództwa Wielkopolskiego    

                     - otrzymał pismo z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego 
                       informujące iż droga nr 11 została zaliczona do dróg ekspresowych i znalazła  
                       się w załączniku do Narodowego Planu Rozwoju na lata 2007-2013 
                       z terminem realizacji do 2010 roku,                       
                     - w dniu 25 listopada wspólne spotkanie stałych Komisji Rady Miejskiej 
                       w sprawie projektu budżetu Miasta i Gminy Ostrzeszów na 2006 rok, 

                           - kolejna sesja Rady Miejskiej odbędzie się w dniu 29 grudnia br. o godz.900. 
 
Do p-ktu 15-go Zakończenie 
                           Przewodniczący Rady Miejskiej krótko podsumował przebieg obrad sesji, 
                           podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady XXIX  
                           sesji Rady Miejskiej. 
 
                           Rada podjęła  4 uchwały. 
                           Rada rozpoczęła obrady o godzinie 1000, a zakończyła o godzinie 1300. 
 
 
 
                               Sekretarz                                                                                             
             obrad XXX sesji Rady Miejskiej 
 
                                                                mgr inż. Sławomir Odrobiński 
 
 
 
 
 

 


